
郑州轻工业大学

国际中文教育硕士专业（国际学生）招生介绍

外国语学院国际中文教育硕士专业主要培养培养有优良品德、宽广胸怀、崇

高境界、深厚情怀、责任担当，有中文作为第二语言教育创新理论实践素养，多

学科 交叉融合知识结构，善于通过理论学习进行教学实践反思应用，有良好的

中文教学、文化阐释传播、跨文化协作能力和自 主专业发展能力，胜任多种教

学和管理任务的复合型、国际型、专业化高层次应用人才。

语言要求：汉语水平达 HSK 五级 180 分或以上。

学历要求：须具有学士学位

学制 3年。

核心课程：汉语作为第二语言教学、第二语言习得、国外汉语课堂教学案例、中

华文化与传播、跨文化交际等。

Zhengzhou University of Light Industry

Introduction to International Students of Master of Teaching

Chinese to Speakers of Other Languages(MTCSOL)
The main objective of Master of Teaching Chinese to Speakers of Other Languages

（MTCSOL）in School of Foreign Languages is to cultivate high-level applied talents with

comprehensive qualities, including: exemplary moral character, broad-mindedness, noble

aspirations, profound cultural empathy, and strong sense of responsibility; innovative theoretical

and practical expertise in teaching Chinese as a second language; interdisciplinary knowledge

integration; capabilities in applying theoretical learning to reflect on and enhance teaching

practices; competencies in Chinese language instruction, cultural interpretation and dissemination,

cross-cultural collaboration, and self-driven professional development. These versatile,



internationally-oriented specialists should demonstrate professional excellence in undertaking

diverse teaching and administrative responsibilities.

Language Requirements: HSK Level 5, 180 points or above.

Education Requirements: Bachelor’s degree.

Length of schooling: 3 years.

Core Curriculum: Teaching Chinese as a Second Language (TCSL), Second Language

Acquisition(SLA), Case Studies of Chinese Language Teaching in Foreign Countries，

Chinese Culture and Communication, Cross-cultural Communication and so on.


	郑州轻工业大学
	国际中文教育硕士专业（国际学生）招生介绍

